
PROTOKÓŁ Nr XVII/12
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

27 marca  2012 roku 
o godz. 9.00    w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

===================================================================
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy,
oraz

• pełnomocnik Burmistrza Bojanowa ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Radny Marek Kotlarczyk przybył spóźniony na obrady – godz. 9.10.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie pan Maciej 
Jagodziński,  po  czym   stwierdził,  iż  na  ustawowy  15  –  osobowy  skład  Rady  w  sesji 
uczestniczy  11   radnych  (nieobecni  radni:  Marek  Kotlarczyk,  Marcin  Mróz,  Zygmunt  
Maćkowiak, Krzysztof Skupin w dniu 5 grudnia 2011 roku złożył mandat)) co stanowi quorum 
jest ona zatem władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Przewodniczący obradom zapytał czy do przedstawionego przy zawiadomieniach porządku 
posiedzenia  są propozycje zmian.

Zastępca  Burmistrza  Bojanowa  pan  Ryszard  Drozdowski  zaproponował  aby  do 
porządku obrad dodać punkt 10  Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27  
marca 2012 roku w sprawie odstąpienia od budowy kopalni odkrywkowej węgla brunatnego 
w gminach Miejska Górka, Krobia i Poniec.
oraz projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo  
na lata 2012 – 2023. 

Radny  pan  Stanisław  Tomiczak  zawnioskował  o  przegłosowanie  każdego  punktu 
oddzielnie.
Przeciwnym wprowadzeniu punktu w sprawie: Podjęcia stanowiska Rady Miejskiej 
w  Bojanowie  z  dnia  27  marca  2012  roku  w  sprawie  odstąpienia  od  budowy  kopalni  
odkrywkowej węgla brunatnego w gminach Miejska Górka, Krobia i Poniec.było 3 radnych :
Jarosław  Bartkowiak,  Władysław  Szalkowski  oraz  Stanisław  Tomiczak;  8  radnych  „za” 
wprowadzeniem.
Za  wprowadzeniem do porządku  obrad  projektu  uchwały  w sprawie   zmian  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 – 2023, głosowali wszyscy radni 11”za” 
(nieobecni: Marek Kotlarczyk, Zygmunt Maćkowiak, Marcin Mróz oraz Krzysztof Skupin –  
złożył mandat).

1



W związku z powyższym porządek XVII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie 
przedstawia się następująco:

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokołu nr XVI/12 z sesji, która odbyła się w dniu 28 lutego 2012 roku.
4.Zapytania radnych.
5.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o wydanych 
zarządzeniach.
7. Ocena działalności:

1) Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie – podjęcie uchwały,
2) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie,
3) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie,
4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie,
5) Domu Kultury w Bojanowie,

8. Przyjęcie informacji z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Bojanowo za 
2011 rok.
9.Podjęcie uchwał w sprawie:

1) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2013 środków 
stanowiących fundusz sołecki,

2) zlecenia  realizacji  zadań  z  zakresu  pracy  z  rodziną  do  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Bojanowie,

3) określenia  zasad  dofinansowania  budowy  przydomowych  oczyszczalni 
ścieków na terenach nie skanalizowanych,

4) uchwalenia Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bojanowo na 2012 rok,

5) zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Budowa  kanalizacji 
sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie”,

6) zaciągnięcia  pożyczki  na  zadanie  inwestycyjne  p.n.  „Remont   świetlicy 
wiejskiej w Tarchalinie wraz z zagospodarowaniem otoczenia”,

7) zaciągnięcia  pożyczki  na  zadanie  inwestycyjne  p.n.  „Zagospodarowanie 
otoczenia  świetlicy  wiejskiej  w  Kawczu  wraz  z  budową  ścieżki  pieszo  – 
rowerowej”,

8) zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne p.n. „Rewitalizacja parku im. 
Stefana Bojanowskiego wraz z remontem budynku użyteczności publicznej”,

9) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Bojanowie.

10) zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Bojanowo na  lata  2012 – 
2023,

11) zmian budżetu na 2012 rok,
10. Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku w 
sprawie odstąpienia od budowy kopalni odkrywkowej węgla brunatnego w gminach 
Miejska Górka, Krobia i Poniec.
11.Odpowiedzi na zapytania radnych.
12.Wolne głos i wnioski.
13. Zakończenie.
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Do pkt. 3.Przyjęcie protokołu nr XVI/12 z sesji, która odbyła się w dniu 28 lutego 2012 
roku.

W związku z tym, iż do protokołu Nr XVI/12 z sesji, która odbyła się w dniu 
28  lutego  2012  roku  nie  wpłynęły  uwagi  pisemne  i  ustne  przewodniczący  Rady  Maciej 
Jagodziński zaproponował aby protokołu nie odczytywać. Za propozycją przewodniczącego 
Jagodzińskiego głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” ( nieobecni radni: Zygmunt 
Maćkowiak, Marcin Mróz oraz Krzysztof Skupin – złożył mandat).
Protokół Nr XVII/12 z dnia 28 lutego 2012 roku został przyjęty bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Pytanie zadał radny Jarosław Bartkowiak cyt. „ czy budowa kanalizacji Gierłachowo – 
Kawcze została wstrzymana?”.

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie  międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński przedstawił reprezentację Rady 
Miejskiej w okresie międzysesyjnym.
Pisemna informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych  zarządzeniach.

Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski zapoznał uczestników sesji z 
Zarządzeniami Burmistrza Bojanowa podjętymi od ostatniej sesji tj. od dnia 28 lutego 2012 
roku:

1.Zarządzenie Nr 119/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 lutego 2012 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę stawu położonego na terenie wsi Trzebosz  
oznaczonego jako działka ew. nr 307,

2.Zarządzenie Nr 120/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 lutego 2012 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej  na dzierżawę stawu położonego na terenie wsi Trzebosz  
oznaczonego jako działka ew. nr 311.

3.Zarządzenie Nr 121/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 lutego 2012 roku w sprawie zmiany  
planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych gminie ustawami na 2012 rok,

4. Zarządzenie Nr 122/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 12 marca 2012 roku w sprawie  
przekazania w nieodpłatne użytkowanie pozostałych środków trwałych na rzecz Domu 
Kultury w Bojanowie.

Ponadto pan Drozdowski przedstawił reprezentację Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
Pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Do pkt   7. Ocena działalności:  
1)Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie – podjęcie uchwały,

Pani  Sabina  Szlachetka  – Andersz  zapoznała  uczestników z  działalnością  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bojanowie którym kieruje, specyfiką pracy oraz strukturą zatrudnienia. 
Szczególną  uwagę  poświęciła  powołanemu  Zespołowi  Interdyscyplinarnemu.  W  naszej 
gminie przemoc domowa jest przez organa ścigania dość często odnotowywana, w związku 
z  powyższym  członkowie  Zespołu  zmuszeni  są  do  częstych  interwencji  w  rodzinach 
posiadających tzw. „niebieską kartę”.
Pani  kierownik  zaznaczyła,  iż  praca  w  Zespole  jest  społeczna,  żaden  z  członków  nie 
otrzymuje z tego tytułu wynagrodzenia.
Pani  Szlachetka  –  Andersz  ubolewa,  iż  praca  w  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  jest  zbyt 
„biurokratyczna” ; przy tak okrojonej obsadzie przyjęcie jednego wniosku zajmuje około 
15 minut, a zbyt mało czasu poświęca się petentowi i jego problemom.
Pytań  do  pani  kierownik  nie  było.  Państwo  radni  jednogłośnie  podjęli  Uchwałę  Rady 
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  27  marca  2012  roku   w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania 
Ośrodka Pomocy Społecznej  w Bojanowie  za  rok 2011 oraz  potrzeb  w zakresie  pomocy 
społecznej – załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.
Sprawozdanie Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie za rok 2011 stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.

Do pkt     7. Ocena działalności:  
2) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie,

Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  pan  Tadeusz  Polc 
przedstawił  uczestnikom sesji  krótkie sprawozdanie z działalności  kierowanej  przez siebie 
placówki – załącznik nr 6 do protokołu.
Jako pierwsza pytanie zadała pani Wieńczysława Barteczka sołtys  Wydartowa I – cyt. „czy 
kwoty zadłużeń wobec ZGKiM rosną czy maleją”.
Pan Polc wyjaśnił, iż zadłużenie niestety rośnie. Pracownicy Zakładu  rozmawiają 
z  dłużnikami,  proponują  rozłożenie  zaległości  na  raty;  niestety  odzew jest  niewielki  i  w 
związku z tym sprawy kierowane są na drogę sądową. W obecnej chwili spraw posiadających 
prawomocne wyroki sądowe jest 103.
Radny Dariusz Sikora zapytał czy dług wobec ZGKiM mają ciągle same osoby. 
Kierownik  Polc  wyjaśnił,  iż  zaległości  generują  wręcz  notorycznie  jedni  i  ci  sami 
mieszkańcy. Ściągalności komornicze są natomiast minimalne.
Radny Sikora zauważył, iż z chwilą wejścia w życie tzw. „ustawy śmieciowej” długi wobec 
ZGKiM będą rosły, gdyż istnieje prawdopodobieństwo, że od opłat będą uchylały się te same 
osoby, które mają w chwili obecnej zadłużenia za czynsz czy
Radny  Stanisław  Tomiczak  zapytał  jak  wygląda  kwestia  wywozu  nieczystości  w 
miejscowościach Sowiny i Gościejewice obsługiwane przez inne podmioty; czy ZGKiM to 
śledzi.
Pan Polc wyjaśnił, iż gmina otrzymuje informację, o osobach które korzystają z usług innych 
firm, kto zrezygnował ze współpracy, jakie są zaległości.
Więcej  pytań  do  kierownika  Tadeusza  Polca  nie  było.  Sprawozdanie  zaopiniowano 
pozytywnie  12  głosami  „za”  (nieobecni  radni:  Zygmunt  Maćkowiak  oraz  Marcin  Mróz,  
Krzysztof  Skupin w dniu 5 grudnia 2011 roku złożył mandat).
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Do pkt     7. Ocena działalności:  
3) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie,

Głos zabrał kierownik Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie pan Marek 
Dudziak. W związku z tym, iż na posiedzeniu Komisji Stałych Rady szczegółowo omówiono 
działalność jednostki, skoncentrowano się na zadawaniu pytań. 
Jako pierwsza głos zabrała pani Wieńczysława Barteczka – sołtys Wydartowa I. Panią sołtys 
zainteresowała kwestia rozkładania na raty zaległości za pobór wody. Czy dłużnicy z tego 
korzystają, jakie są tego efekty.
Kierownik Dudziak wyjaśnił,  iż efekty są niewielkie; rok temu zadłużenie wynosiło około 
80.000 zł,  w obecnej  chwili  to około 120.000 zł.  Sprawy są kierowane do sądu,  niestety 
kwoty ściągane przez komornika są minimalne. W roku 2011 kilku osobom odcięto dostęp do 
wody.
Pan Edward Gurdak sołtys Pakówki zapytał czy podłączenie do sieci jest obowiązkowe.
Kierownik  Marek  Dudziak  wyjaśnił,  iż  mieszkańcy  gminy  zobowiązani  są  korzystać  z 
oczyszczalni ścieków lub mieć oczyszczalnie przydomowe.
Radny Jan Kubis zapytał czy oczyszczalnia w Karolewie została oddana do użytku.
Kierownik  Dudziak  wyjaśnił,  iż  trwa  odbiór  technologiczny,  musi  zostać  przedstawiona 
analiza ścieków, czy są spełnione normy.
Pani Wieńczysława Barteczka – cyt. „czy po deszczach wzrasta ilość odbieranych ścieków?”.
Kierownik Dudziak – „ tak, jest to związane z wodą wpływająca do rynsztoka”.
Więcej  pytań  nie  było.  Sprawozdanie  zaopiniowano pozytywnie,  jednogłośnie 12 głosami 
„za”  (nieobecni  radni:  Zygmunt Maćkowiak,  Marcin Mróz oraz Krzysztof Skupin – złożył  
mandat 5 grudnia 2011 roku).
Sprawozdanie Zakładu Wodociągów i Kanalizacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
 
Do pkt     7. Ocena działalności:  

4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie,

W związku z tym, iż dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie pani Maria 
Biadalska  przedstawiła  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady  bardzo  szczegółowe 
sprawozdanie,  Państwo  radni  pytań  nie  zadali.  Pracę  Biblioteki  za  rok  2011  oceniono 
pozytywnie, jednogłośnie 12 głosami „za” ( nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak, Marcin 
Mróz, Krzysztof Skupin w dniu 5 grudnia 2011 roku złożył mandat).
Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu.

Do pkt     7. Ocena działalności:  
5) Domu Kultury w Bojanowie,

Dyrektor  placówki  pan  Arkadiusz  Kaczmarek  zapoznał  uczestników  sesji  z 
działalnością Domu Kultury w Bojanowie. Pisemne sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.
Sołtys Wydartowa I pani Wieńczysława Barteczka zawnioskowała o wysyłanie plakatów 
o imprezach na wioski. Mieszkańcy wiosek  naszej gminy narzekają, iż informacje ]
o wydarzeniach w gminie nie docierają do nich lub dowiadują się po czasie.
Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński zobowiązał dyrektora Kaczmarka 
o dostarczanie terminarza z wykazem imprez bezpośrednio do Biura Rady.
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Sołtys Pakówki pan Edward Gurdak, jako członek zespołu folklorystycznego „Gołaszyniacy” 
zawnioskował o większą pomoc finansową z Domu Kultury, gdyż otrzymywana dopłata nie 
wystarcza na potrzeby zespołu.
Dyrektor  Kaczmarek  wyjaśnił,  iż  „Gołaszyniacy”  otrzymują  pomoc  na  poziomie  innych 
sekcji, więc ich sytuacja nie jest aż tak zła.
Radny powiatowy pan Wiesław Ceglarek podziękował panu Arkadiuszowi Kaczmarkowi za 
dotychczasową  współpracę,  tym  samym  życząc  aby  układała  się  ona  na  takim  samym 
poziomie jak do tej pory.
Więcej  pytań  do  dyrektora  Kaczmarka  nie  było.  Pracę  instytucji  oceniono  jednogłośnie, 
pozytywnie  12  głosami  „za”  (nieobecni  radni:  Zygmunt  Maćkowiak,  Marcin  Mróz  oraz  
Krzysztof Skupin złożył w dniu 5 grudnia 2011 roku mandat).

Do pkt. 8. Przyjęcie informacji z realizacji gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii na terenie 
Gminy Bojanowo za 2011 rok.

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
pani  Anna  Adamczak  na  posiedzeniach  Komisji  Stałych  Rady  przedstawiła  szczegółowe 
sprawozdanie z działalności Komisji. Na sesji pytań nie zadano. Pisemna informacja stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.
Pracę  Komisji  oceniono  pozytywnie,  jednogłośnie  12  głosami  „za”  (nieobecni  radni:  
Zygmunt Maćkowiak, Marcin Mróz oraz Krzysztof Skupin złożył w dniu 5 grudnia 2011 roku  
mandat).

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2013  środków   

stanowiących fundusz sołecki,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
20 marca br. Panie i panowie radni uwag nie wnieśli. Po odczytaniu przez  Przewodniczącego 
obrad treści uchwały przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy 
obecni na sesji radni – 11 „za” (nieobecni radni: Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin, Skupin 
Krzysztof – złożył mandat, nieobecny podczas głosowania Leszek Janowicz).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku w sprawie wyrażenia zgody  
na wyodrębnienie  w budżecie  gminy  na  rok  2013 środków stanowiących  fundusz  sołecki  
została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
2)  zlecenia  realizacji  zadań  z  zakresu  pracy  z  rodziną  do  Ośrodka  Pomocy  
Społecznej w Bojanowie,

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych w dniu 
20 marca 2012 roku. Pytań nie było. Przewodniczący Maciej Jagodziński odczytał treść aktu i 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni radni – 
11 „za” (nieobecni radni: Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin, Skupin Krzysztof – złożył 
mandat, nieobecny podczas głosowania Leszek Janowicz).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012roku w sprawie zlecenia  
realizacji zadań zakresu pracy z rodziną do Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie 
Została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
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Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
3)  określenia  zasad  dofinansowania  budowy  przydomowych  oczyszczalni 
ścieków na terenach nie skanalizowanych,

Projekt uchwały również był tematem posiedzenia Komisji Stałych Rady w dniu 
20 marca br. 

Przewodniczący Rady Maciej Jagodziński zapytał czy są potrzebne wyjaśnienia do 
przedmiotowego projektu uchwały?
Sołtys Pakówki pan Edward Gurdak zadał następujące pytania:

jaka kwota została zaplanowana na ten cel,
od kiedy można składać wnioski,
czy istnieje jakikolwiek regulamin, o którym jest mowa w załączniku pkt. 4 poz. 5 ,

Odpowiadając radnemu Gurdakowi Zastępca Burmistrza wyjaśnił, iż:
- w roku 2012 mamy środki na pobudowanie 1 przydomowej oczyszczalni. Musimy 

mieć orientację jakie będzie zainteresowanie ze strony mieszkańców, wtedy będziemy 
mówić o konkretnej kwocie.

- wnioski można już składać do dnia 31 sierpnia danego roku. Wnioski złożone po tym 
terminie będą rozpatrywane w roku następnym.

Wyjaśnienia dotyczące zapisu słowa „regulamin” wyjaśnił pracownik Urzędu pani Ewelina 
Zmuda – podinspektor. Wystąpił błąd w zapisie w związku z czym zostanie naniesiona 
poprawka.
Sołtys Sułowa Małego pan Mirosław Compa zapytał czy wniosek złożony przez mieszkańca 
Sułowa Małego będzie rozpatrywany czy musi ponowić.
Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że wniosku nie trzeba ponawiać, zostanie on rozpatrzony.

Po wyjaśnieniach dotyczących projektu uchwały, przewodniczący obradom odczytał jej treść 
i przystąpiono do głosowania. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni –11 „za” (nieobecni radni: 
Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin, Skupin Krzysztof – złożył mandat, Janowicz Leszek).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku w sprawie określenia zasad 
dofinansowania  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenach  nie 
skanalizowanych, została podjęta i stanowi załącznik nr 13  ado protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
4) uchwalenia  Programu  Opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi   oraz  
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bojanowo na 2012 rok,

Projekt uchwały był tematem  posiedzenia Komisji Stałych Rady, zapytań i uwag nie 
wniesiono, w związku z powyższym po odczytaniu treści aktu przez przewodniczącego Rady 
Macieja Jagodzińskiego przystąpiono do glosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni radni: 
Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin oraz Skupin Krzysztof – złożył mandat).

Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  27  marca  2012  roku  w  sprawie 
uchwalenia Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Bojanowo na 2012 rok, została podjęta i stanowi załącznik nr 13 
do protokołu.
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Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
5) zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Budowa  kanalizacji  
sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie”,

Projekt uchwały omówiono na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 20 marca 
2012 roku. Pytań nie było. Po odczytaniu treści przez przewodniczącego Rady przystąpiono 
do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” 
(nieobecni radni: Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin oraz Skupin Krzysztof – złożył 
mandat).
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 27marca 2012 roku w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Kawczu  i 
Gierłachowie”, została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
6)  zaciągnięcia  pożyczki  na  zadanie  inwestycyjne  p.n.  „Remont   świetlicy  
wiejskiej w Tarchalinie wraz z zagospodarowaniem otoczenia”,

Pytań do projektu nie było. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i 
zarządzono głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni 12”za’ (nieobecni 
radni: Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin oraz Skupin Krzysztof – złożył mandat).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki na zadanie inwestycyjne pn. „Remont świetlicy wiejskiej w Tarchalinie wraz z 
zagospodarowaniem otoczenia” została podjęta 12 głosami „za” (nieobecni radni:  
Maćkowiak Zygmunt, Mróz Marcin oraz Skupin Krzysztof – złożył mandat) – załącznik nr 15 
do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
7) zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne p.n. „Zagospodarowanie otoczenia  

świetlicy wiejskiej w Kawczu wraz z budową ścieżki pieszo – rowerowej)

Projekt został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. Uwag do 
przedstawionego projektu nie wniesiono. Po odczytaniu przez przewodniczącego obrad treści 
uchwały przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z 
dnia 27 marca 2012 roku  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pn. 
„ Zagospodarowanie otoczenia świetlicy wiejskiej w Kawczu wraz z budową ścieżki pieszo – 
rowerowej” głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12”za” (nieobecni: Marcin Mróz, 
Zygmunt Maćkowiak Krzysztof Skupin złożył mandat 5 grudnia 2011 roku załącznik nr 16 
do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
8) zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne p.n. „Rewitalizacja parku im.  
Stefana Bojanowskiego wraz z remontem budynku użyteczności publicznej”,

Przewodniczący Jagodziński odczytał treść projektu uchwały. Uwag nie wniesiono, w 
związku z powyższym przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali 
wszyscy obecni na sesji radni 12 „za” (nieobecni radni: Marcin Mróz, Zygmunt Maćkowiak 
oraz Krzysztof  Skupin – w dniu 5 grudnia 2011 roku złożył mandat).

Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  27  marca  2012  roku   w  sprawie  
zaciągnięcia  pożyczki  na  zadanie  inwestycyjne  p.n.  „Rewitalizacja  parku  im.  Stefana  
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Bojanowskiego wraz z remontem budynku użyteczności publicznej”, stanowi załącznik nr 17 
do niniejszego protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
9)  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości  
niezabudowanej położonej w Bojanowie.

Pytań i uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Przewodniczący obradom odczytał 
treść przedmiotowej uchwały. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 
„za” (nieobecni radni: Marcin Mróz, Zygmunt Maćkowiak oraz Krzysztof  Skupin – w dniu 5  
grudnia 2011 roku złożył mandat).

Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  27  marca  2012  roku  w  sprawie  )  
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości  niezabudowanej  
położonej w Bojanowie stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
10) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 –  
2023,

Pani  Skarbnik  Mirosława  Zamelska  wyjaśniła,  iż  w  związku  z  przetargiem  na 
świetlicę w Kawczu zwiększamy limit zasobów o kwotę 32.000,- zł , natomiast o powyższą 
kwotę zmniejszamy środki na budowę „ Orlika” – umowę podpisano na mniejsza kwotę.
Pytań nie było. Przewodniczący obrad odczytał treść uchwały i przystąpiono do głosowania. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni radni:  
Marcin Mróz, Zygmunt Maćkowiak oraz Krzysztof  Skupin – w dniu 5 grudnia 2011 roku  
złożył mandat).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  27  marca  2012  roku  w  sprawie  zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 – 2023 stanowi załącznik 
nr 19 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
12) zmian budżetu na 2012 rok,  

Pani Skarbnik Mirosława Zamelska zapoznała zebranych ze zmianami jakie zostały 
wprowadzone do projektu uchwały od wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady.
Pytań  nie  było.  Przewodniczący  Jagodziński  odczytał  treść  uchwały.Za  jej  podjęciem 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni radni: Marcin Mróz, Zygmunt  
Maćkowiak oraz Krzysztof  Skupin – w dniu 5 grudnia 2011 roku złożył mandat).  Uchwała 
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku w sprawie zmian budżetu na 2012 
rok stanowi załącznik nr 20  do protokołu.

Do pkt. 10.   P  odjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku   
w sprawie odstąpienia od budowy kopalni odkrywkowej węgla brunatnego w gminach 
Miejska Górka, Krobia i Poniec.
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Jako pierwszy głos w dyskusji  zabrał radny pan Stanisław Tomiczak.  Nawiązał do 
swojego wystąpienia w tej  sprawie na posiedzeniu wspólnym Komisji  Stałych Rady.  Jego 
zdaniem, Rada podejmując powyższe stanowisko, zamyka drogę do rozwoju naszego regionu.
Jako przykład  pan Tomiczak podał  kompleks  kopalń w tzw.  „zagłębiu konińskim”,  który 
powstał  w  latach  60  –  tych.  Jak  podają  statystyki,  dochód  w  tym  rejonie  na  jednego 
mieszkańca  jest  bardzo  wysoki.  Prężnie  rozwija  się  gospodarka  i  związana  z  tym 
infrastruktura.
Zdaniem pana Tomiczaka energetyka napędzana węglem brunatnym jest przestarzała jednak 
stanowi  alternatywę dla tak niechcianych elektrowni atomowych. Ludzie oczekują od nas 
pracy,  nie  czas  zamykać  się  na  nowe  wyzwania.  Radny  Tomiczak  nie  neguje  wartości 
rolnictwa w naszym regionie, jednakże porównując Polskę np. do Francji to dopiero ponad 
200 – hektarowe gospodarstwo ma jakiekolwiek znaczenie i przynosi dochód, a w naszym 
regionie tego typu gospodarstw nie  jest  dużo. W związku w powyższym radny Stanisław 
Tomiczak  zaapelował  do  Państwa  radnych,  aby  zbyt  pochopnie  nie  zamykać  drogi  dla 
rozwoju naszej gminy i regionu.
Radny  Dariusz  Sikora,  który  uczestniczył  w  sesji  Rady  Powiatu  Rawickiego,  na  której 
powyższy temat został omówiony. Opinie w tej kwestii są różne. Zdaniem radnego Sikory, na 
dzisiejszej sesji nie podejmujemy znaczących uchwał w tej sprawie, jedynie wyrażamy swoje 
stanowisko. Ta decyzja nie ma wpływu na nic.

Radny  Leszek  Janowicz  jest  zwolennikiem  podjęcia  wypracowanego  na  sesji 
stanowiska. Nasza gmina jest regionem typowo rolniczym. Wprowadzenie zbyt dużych zmian 
niekorzystnie odbije się na całym środowisku. Zdaniem radnego Janowicza nie ma gwarancji, 
że rolnicy otrzymają jakiekolwiek rekompensaty za utracone grunty.
Ostatnią osobą, która zabrała głos w dyskusji był przewodniczący Rady Maciej Jagodziński. 
W pełni popiera podjęcie powyższego stanowiska. Nie mamy co prawda wpływu na prace 
legislacyjne w Sejmie, ale być może protest pojedynczych gmin będzie miał znaczenie.
Po odczytaniu przez przewodniczącego obradom tekstu Stanowiska Rady Miejskiej 
w Bojanowie z dnia 27 marca 2012 roku w sprawie odstąpienia od budowy kopalni  
odkrywkowej węgla brunatnego w gminach Miejska Górka, Krobia i Poniec, przystąpiono 
do głosowania. Za podjęciem stanowiska głosowało 9 radnych, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu (radni: Jarosław Bartkowiak, Stanisław Tomiczak i Władysław Szalkowski).
Stanowisko stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Do pkt. 11 Odpowiedzi na zapytania radnych:

Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski wyjaśnił, iż termin zakończenia zadania 
dotyczącego pobudowania kanalizacji sanitarnej Gierłachowo – Kawcze przypada na dzień 30 
września 2014 roku. Chwilowy zastój był planowany, pracownicy na plac budowy wrócą w 
kwietniu 2012 roku.
Powyższa odpowiedź usatysfakcjonowała radnego Jarosława Bartkowiaka.

Do pkt. 12 Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący obradom zapoznał uczestników sesji z :
1. stanowiskiem  Rady  Gminy   Pępowo  w  sprawie  ewentualnej  budowy  kopalni 

odkrywkowej węgla brunatnego na terenie Powiatu Rawickiego w Gminie Miejska 
Górka i Powiatu Gostyńskiego w Gminach Krobia i Poniec,

2. odpowiedzią  w  sprawie  źródeł  finansowania  budowy  przedszkola  przesłaną  przez 
Biuro Parlamentarne PO Łukasza Borowiaka,

3. absencją byłego radnego Krzysztofa Skupina.
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Przewodniczący Jagodziński poinformował, iż w drugim tygodniu maja będzie gościć 
w naszej gminie 5 – osobową delegację z gminy Zoziw na Ukrainie. 
W związku z powyższym planuje się zorganizowanie spotkania członków delegacji 
z radnymi.

Kolejną osobą,  która zajęła  głos w tym punkcie porządku obrad był  radny pan Stanisław 
Tomiczak, który poruszył kwestię bezdomności  zwierząt, umieszczania ich w schroniskach i 
odpłatności za te usługi. Gmina na powyższy cel wydatkuje około 70.000-,zł. Dzienna stawka 
żywieniowa wynosi około 4 zł. Co się stanie jeśli zwierzę padnie, kto ma prawo dokonania 
kontroli w powyższym zakresie.
Zastępca Burmistrza pan Drozdowski wyjaśnił, iż ustawa nakłada na nas obowiązek realizacji 
tego zadania, jednocześnie dając prawo kontroli.
Radny Stanisław Tomiczak cyt. „ czy w związku z tym będzie kontrola schroniska?”.
Zastępca Burmistrz  – cyt.  „ tak,  w tej  kontroli  może wziąć udział  również przedstawiciel 
Rady”.

Radny Jan Kubis zapytał :
1. kiedy odbędą się wybory uzupełniające”
2. ile gruntów gmina ma w dzierżawie a ile nie jest objętych dzierżawą i dlaczego?

Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski na pierwsze pytanie radnego odpowiedział, 
że wybory uzupełniające do Rady Miejskiej w Bojanowie odbędą się w dniu 3 czerwca 2012 
roku.

Wykaż gruntów, o który prosi pan radny zostanie  przygotowany na następną sesję 
Rady.

Pani Wieńczysława Barteczka – sołtys wsi Wydartowo I zapytała dlaczego informacje 
i obwieszczenia dotyczące wyborów w okręgu 3 plakatuje się na całej gminie.
Pan  Ryszard  Drozdowski  Zastępca  Burmistrza  wyjaśnił,  iż  powszechność  wyborów 
samorządowych polega na tym,. iż kandydować może każdy mieszkaniec gminy posiadający 
bierne  prawo  wyborcze,  w  związku  z  tym  Ordynacja  nakłada  na  nas  obowiązek 
rozplakatowania powyższych informacji na obszarze całej gminy.

Do pkt. 13 Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Maciej 
Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął XVII sesję Rady Miejskiej 
w Bojanowie.

Protokolant: Przewodniczący Rady
Beata Sikora (-) Maciej Jagodziński
inspektor
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